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رئیس کمیسیون اجتماعی فرهنگی شورای شهر تهران: طرح ساماندهی 11سال زمین مانده بود

ساماندهی دره فرحزاد پس از 11 سال

 کوتاه شدن دست زمین خواران 
از حریم پایتخت

اراضی حریم پایتخت میراث آیندگان است و ازاین رو مدیریت 
شهری در راســتای صیانت از آنها تکالیفی برای مناطق تعیین 
کرده است. منطقه18 حدود 50.30کیلومترمربع حریم دارد و 
در این دوره مدیریت شهری برای صیانت از آن تلاش کرده است. 
روز گذشته محمدجواد خسروی، شهردار منطقه18 با حضور 
در صحن شورا گزارشــی از اقدامات انجام شده در رفع تصرفات 
حریم ارائه داد و گفت که 50هکتار از اراضی حریم آزادسازی و 
6هزار میلیارد تومان از حقوق شهر هم بازپس گیری شده است. 
به گفته او 5هکتار از اراضی تقی آباد توسط زمین خواران تصرف و 
ساخت وسازهای غیرمجاز در آنها صورت گرفته بود که تخریب و 
اراضی آزاد شدند. همچنین خسروی با بیان اینکه از محل صیانت 
از ساخت وسازها نخستین پروانه TOD شهرداری تهران را کسب 
کردیم، تأکید کرد: »این پروانه بیش از ۴هزار میلیارد تومان ارزش 
دارد و همچنین بالغ بر ۷هزار میلیارد تومان از محل مولدسازی 
درآمدزایی داشته ایم.« تملک باغ ایتالیایی هم مورد دیگری بود که 
شهردار منطقه18 به آن اشاره کرد و گفت که متأسفانه درختان 
این باغ قطع شده اند و سال ها به عنوان انبار از آن استفاده می شد و 

با پیگیری های صورت گرفته موفق به تملک آن شدیم.

رفع معارضان بزرگراه شهید بروجردی
خسروی در ادامه به معارضان بزرگراه شهید بروجردی هم اشاره و 
عنوان کرد: »در فاز اول این بزرگراه حدود 15معارض وجود داشت 
که در کمیسیون ماده۹ پرونده معارضان بررسی شد و هفته آینده 
املاک تحویل معاونت فنی و عمران می شــود. در فاز دوم هم 6 
معارض وجود دارد که اغلب آنها گاراژ هســتند و مقرر شده در 

قبال واگذاری زمین به شهرداری، تسهیلاتی به آنها ارائه شود.«

عملیاتی شدن فاز دوم باغ راه حضرت زهرا)س(
فاز دوم پروژه باغ راه حضرت زهرا)س( در منطقه18 قرار دارد که 
به دلیل عدم تفاهم شهرداری با وزارت راه و شهرسازی، عملیاتی 
نشده است. شهردار منطقه18 دیروز از تفاهمات انجام شده با وزیر 
راه و شهرسازی درخصوص زمین های حریم راه آهن خبر داد و 
گفت که فاز دوم عملیاتی شده و سازمان نوسازی در این محدوده 

مشغول فعالیت است. 

پیشگیری با افزایش نظارت
پس از استماع گزارش شــهردار منطقه18 تعدادی از اعضای 
شورای شهر نظرات و پیشنهادهایی را مطرح کردند. مهدی چمران 
گفت که هنر اصلی این است که پیش از ساخت، جلوگیری صورت 
گیرد. ناصر امانی هم گفت: »شــهرداری برای شن چاله ها باید 
تدابیری بیندیشد.« جعفر بندی شربیانی هم ابراز امیدواری کرد 
که »تیرماه شاهد بهره برداری از فاز اول بزرگراه شهید بروجردی 
باشیم.« مهدی پیرهادی نیز گفت که برای جلوگیری از ایجاد 
فرونشست ها، تغذیه مصنوعی آبخوان ها توسط دولت مورد توجه 
قرار بگیرد و شهرداری باید همراهی کند. مهدی عباسی هم به 
محله شادآباد اشــاره و عنوان کرد: »اگر چشم روی هم گذاشته 
شود، شــبانه تخلیه مصالح صورت می گیرد و مانند گلاب دره 

ساختمان های 10طبقه یک شبه قد می کشند.«

تخریب بازار ناایمن، برای حفاظت از 
جان شهروندان

بازار گل وگیاه مهرآباد در منطقه۹ توسط عوامل شهرداری تخریب 
شد. خبری که بلافاصله در شبکه های اجتماعی منتشر و ماجرا 
به گونه ای روایت شد تا بار دیگر شهرداری تهران، متهم اصلی آن به 
 نظر برسد. دیروز هم تعدادی از کسبه این بازار، مقابل شورای شهر 
تهران تجمع کردند و همین امر سبب شد تا گمانه زنی درخصوص 
اقدام نابجای مدیریت شهری قوت بگیرد؛ اما اصل ماجرا چه بود؟ 
شنبه سی ام اردیبهشت انبار تجهیزات موتورسیکلت در مولوی 
طعمه حریق شــد و همیــن موضوع بار دیگــر تعیین تکلیف 
ســاختمان های ناایمن را در اولویت اقدامات مدیریت شهری 
قرار داد. اول خرداد هم مدیرعامل سازمان آتش نشانی از اعلام 
لیست ۹5ساختمان ناایمن و پرخطر تهران به دستگاه قضا خبر 
داد. شهرداری تهران بر سر جان شهروندان با کسی تعارف ندارد و 
ازاین رو با جدیت موضوع بناهای ناایمن را که تهدیدی برای شهر 
و شهروندان هستند پیگیری می کند. در راستای همین رویکرد 
سازه های ناایمن بازار گل مهرآباد هم تخریب شده است؛ چرا که 
با وجود اخطارهای متعدد بابت رفع خطر ملک، متأسفانه مالکان 
و ذی نفعان کاری انجام ندادند و با توجه  به اینکه استمرار فعالیت 
این مجموعه برای غرفه داران و شــهروندان، مخاطرات جانی و 
مالی به دنبال داشته، طبق دستور قضایی و با همراهی ضابطین 
قضایی و عوامل اجرایی، سازه های ناایمن جمع آوری و از فعالیت 
این مجموعه جلوگیری شده است. همچنین شهرداری برابر مفاد 
قرارداد حق ممانعت از فعالیت بازار را در صورت نقض تعهدات 
قراردادی داشته است که در همین راستا، شهرداری چندین نوبت 
نسبت به استقرار نیوجرسی در ورودی ملک اقدام کرد که توسط 
عوامل بازار جابه جا و حتی به شهرداری برگردانده نشده است. در 

نهایت با حکم قضایی وضعیت این بازار تعیین تکلیف شد.

مهــدی هدایــت، مدیرعامــل ســازمان 
نوســازی شــهر تهــران از رشــد 4برابری 
پروانه هــای مســکونی در بافت هــای 
فرســوده در۲۰ســال اخیــر خبــر داد و 
گفت: »بسته های تشــویقی شهرداری 
تهــران بــه هــدف اصابــت کــرده و   
سرمایه گذاری در مناطق جنوبی شهر، 
سرعت بیشتری گرفته است. همچنین 
تعــداد واحدهــای مســکونی در بافــت 
فرســوده در فروردیــن امســال رشــد 
۳۲۰درصدی نسبت به مدت مشابه در 

سال گذشته داشته است.«

4
برابر

شــرکت  مدیرعامــل  بیگــی،  ســعید 
ساماندهی مشاغل شهر تهران از ساخت 
5۰جایگاه عرضه سوخت کوچک مقیاس 
تــا پایــان ســال خبــر داد و عنــوان کــرد: 
»شورای شهر تهران مصوبه ای درخصوص 
احداث جایگاه ها داشــته اســت. در حال 
حاضر با همراهی  صورت  گرفته، به زودی 
شــاهد ســاخت جایگاه ها خواهیــم بود. 
این امر باعث می شود تا صف های پمپ 
 بنزین کوتاه شــده و همچنین دسترســی 
شــهروندان بــه جایــگاه عرضــه ســوخت 

راحت تر می شود.«

50
جایگاه

محمدهــادی علــی احمــدی، شــهردار 
منطقــه1۳ گفــت: »بیــش از ۲4هــزار 
مترمربــع از جداره هــای منطقــه بــا 
استفاده از مواد پوشــاننده و  پاکسازی 
شــد. فعالیت هــا و اقدامات مربــوط به 
پاکســازی جداره هــای شــهری و رفــع 
لودگی هــای بصــری توســط عوامــل  آ
منطقــه و در راســتای بهبــود و ارتقــای 
کمی و کیفی منظر شــهری بــا همکاری 
ســازمان زیباســازی شــهرداری تهــران 

انجام می شود. «

24000
مترمربع

نقل قول خبر

عدد خبر

زینب زینال زاده؛ روزنامه نگارشورا

عزمی برای مدیریت یکپارچه شهری 
وجود ندارد

در برنامه هفتم توسعه کشور برخی از اختیارات 
شهرداری ها ازجمله کمیسیون ماده5 و ماده100 
به دولت واگذار شده است. مهدی چمران، رئیس 
شورا در جلسه دیروز به این موضوع واکنش نشان 
داد و ضمن گلایه از این تصمیم گفت: »انتقال برخی 
وظایف به وزارت مسکن و شهرسازی و سازمان 
برنامه وبودجه و... تنها روند انجام کارها را کندتر 
می کند. مدیریت یکپارچه شهری در برنامه های 
ســوم، چهارم و پنجم موردتوجه قرار گرفت اما 
این موضوع در برنامه ششم و هفتم نادیده گرفته 
شده است و عزمی برای تحقق مدیریت یکپارچه 
شهری وجود ندارد. البته محمد مخبر، معاون اول 
رئیس جمهور و علیرضا زاکانی، شهردار تهران در 
هیأت دولت اقدامــات لازم را برای جلوگیری از 
حذف مدیریت یکپارچه در برنامه هفتم، انجام 
داده اند و امیدواریم موارد اصلاح شده به مجلس 

ارسال شود.« 

مکث

انجام تعهدات لازم در چارچوب قانونی
رئیــس  ســیدجعفر تشکری هاشــمی، 
از  و حمل ونقــل:  عمــران  کمیســیون 
شــهرداری تهران درخواســت مــی کنیم تا 
رفــع مشــکلات متــروی هشــتگرد مانند 
خرابــی ســیگنال ها، CTCها و اشــکالات 
مخابراتــی را پیگیــری کنــد. همچنیــن بــا 
افتتاح خط متروی پرند، وظیفه جابه جایی 
و تأمین ایمنی مسافران در این مسیر، بر 
عهده شــهرداری تهران خواهد بــود و لازم 
اســت مذاکرات، توافقات و تعهدات لازم 

در چارچوب قانونی، انجام شود.

همیشه گفته اند و شنیده ایم که اگر می خواهید آلودگی هوا و ترافیک 
پایتخت کاهش پیدا کند باید به توسعه حمل ونقل عمومی به خصوص 

مترو تأکید داشت. مدیریت شهری فعلی نیز اهتمام جدی به توسعه 
خطوط مترو و ایستگاه ها داشته و در پی رفع چالش هاست؛ در همین 
خصوص شهردار تهران صبح دیروز در چهاردهمین کنفرانس تونل 
ایران به برخی از این اقدامات اشاره و مهم ترین چالش پیش روی 
شهرداری تهران برای توسعه خطوط مترو را کمبود منابع مالی اعلام 
کرد. علیرضا زاکانی در این نشست می گوید: »مطابق برآوردهای 

انجام شده احداث ۴خط جدید مترو به ۴۳0هزار میلیارد تومان و 
تکمیل ۷خط باقیمانده به 100هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد. 
معتقدم با مولدسازی و ایجاد مشــارکت با دستگاه های دیگر این 
اعتبار را می توان تامین کرد.« اما این چالش ها مانع از توسعه خطوط 
نشده و مدیریت شهری درپی گذر از همه مشکلاتی است که سال ها 

درباره آن حرف زده ا  ند.

نیاز مترو به 100 هزار میلیارد تومان
روند توسعه مترو در 20 ماه گذشته اوج گرفته است

 
تبدیل دره فرحزاد به »اکوپارک« در مراحل 
آخر خود قرار دارد. پیش از این فازهای یک 
و 2 ســاماندهی دره در قالب بوستان های 
نهج البلاغه یــک و 2 انجام شــده بود و 
هم اکنون دره ۳۳50مترمربعی در منطقه 
فرحزاد، به عنوان فاز صفر در حال پیگیری 

و اجراست.

احیای آسیب 
شمال غرب تهران، صبح دوشنبه، میزبان رئیس 
کمیســیون اجتماعی فرهنگی شورای شهر 
تهران بود. نرگس معدنی پور، رئیس کمیسیون 
اجتماعی فرهنگی شورای شهر تهران در این 
بازدید در گفت وگو با همشهری گفت: فضای 
دره فرحزاد به دلیل بکربودن، سال ها دستخوش 
آسیب های اجتماعی شــده بود که حاصل از 
حضور معتادان بود. این محل که در مرز میان 
مناطق 2 و 5قرار دارد، نیاز به طرحی داشــت 
که بتواند شرایط را برای اســتفاده عمومی از 

این دره ســبز و خوش آب و هــوا ایجاد کند و 
نشاط و شادابی را در میان مردمی که به فرحزاد 
می آیند، افزایش دهد. با همت شهرداری تهران و 
مناطق 2 و 5 و البته همت فعالان حوزه اجتماعی 
فرهنگی تلاش شــد فضا به سمت طرحی نو 
پیش برود. اما مراحــل کار در دره فرحزاد طی 
ماه های اخیر ســرعت پیدا کرده است. آنگونه 
که معدنی پور گفته، در گام نخست، جمع آوری 
معتادان متجاهر در دســتور کار قرار گرفته و 
مشــکلات عدیده ای که در جمــع آوری آ نان 
داشتیم با تشکیل قرارگاه اجتماعی به سمت 

رفع شدن پیش رفته است. 

11سال زمین مانده بود
بحث اکوپارک شــدن فضــای دره فرحزاد از 
سال۹0در شهرداری تهران مطرح بود. البته در 
رفع آسیب های اجتماعی نیاز به همکاری بین 
دستگاهی میان شــهرداری، نیروی انتظامی، 
قوه قضاییه و ســازمان بهزیستی است، اما کار 
سال ها روی زمین مانده بود و به لطف قرارگاه 
اجتماعی از سال 1۴01همه دستگاه ها و مناطق 
پای کار آمدند. رئیس کمیســیون اجتماعی 

فرهنگی شورای شهر تهران در این باره تصریح 
کرد: امروز مشــکلات آســیب اجتماعی دره 
فرحزاد رفع شده و پاکســازی صورت گرفته 
اســت، 2500معتاد متجاهر پرخطر از محل 
جمع آوری و به کمپ های مربوطه فرســتاده 
شده اند و شرایط برای آغاز طرح پایانی فراهم 
شده است. در فاز اجرایی نیز 18ملک خریداری 
و تخریب شده تا شرایط برای طرح نهایی فراهم 
شــود و فضا برای حضور تفرجگاهی مردم در 
ساعات مختلف ایجاد شود. معدنی پور می افزاید: 
در این مسیر 5کانکس 2۴ساعته در محل تعبیه 
شد تا به طور کامل هیچ گونه معتاد متجاهری 
در دره باقی نماند. البته خبردارم که شهرداری 
در مسیر این ساماندهی دچار آسیب هایی نیز 
شده است.  موضوع دیگر در حاشیه ساماندهی 
دره فرحزاد، انتقال گرمخانه های مجاور است 
که بررسی آن درحال انجام است. گرمخانه ها 
پیش از این در محل حضور آسیب دیدگان ایجاد 
می شد تا راحت تر بتوان انتقال آنها را انجام داد، 
اما امروز که قرار است ساماندهی برای حضور 
مردم صورت گیرد، باید دامنه تسری این آسیب 
اجتماعی را کنترل کرد و کار انتقال به محل امن 

دیگری صورت گیرد. 

افتتاح های انجام شده در دوره مدیریت شهری ششم
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افتتاح ایستگاه 
شهید رضایی در 
خط6 و ورودی 
دوم ایستگاه 
برج میلاد در 

خط7

افتتاح ایستگاه 
تقاطعی توحید در 

خط7

افتتاح ایستگاه 
شهدای 

هفده شهریور در 
خط7

افتتاح همزمان 
ورودی دوم 

ایستگاه های 
شهید اشرفی 

اصفهانی و شهید 
رضایی در خط7

تست گرم مسیر 
منتهی الیه 
شمالی خط7

انعقاد تفاهمنامه همکاری بین شهرداری تهران و بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی با موضوع فاز دوم پروژه مسیر توسعه شرقی خط4

افتتاح همزمان ایستگاه های شهدای هفتم تیر)تقاطع خطوط یک و 6(، 
میدان حضرت ولیعصر)عج( )تقاطع خطوط ۳ و6(، بوستان لاله و خیابان 
کارگر و ۹.5کیلومتر مسیر تونلی در قطعه میانی خط6
افتتاح ورودی سوم ایستگاه مدافعان سلامت در خط7
افتتاح ایستگاه شهید دادمان و یک و نیم کیلومتر مسیر تونلی خط7

افتتاح همزمان ایستگاه بوستان گفت وگو 
و ورودی دوم ایستگاه مدافعان سلامت در 
خط7 و بهسازی بلوار قیام 

افتتاح همزمان 
ورودی دوم 

ایستگاه های 
مولوی و بریانک 

در خط7

بهره برداری از ورودی دوم 
ایستگاه بعثت )ورودی 
شمالی( در خط6

افتتاح همزمان ورودی دوم 
ایستگاه رودکی و ورودی سوم 
ایستگاه مهدیه در خط7

افتتاح ورودی دوم ایستگاه 
مرزداران در خط6

افتتاح ورودی دوم ایستگاه یادگار 
امام)ره( در خط6

انجام موفقیت آمیز تست 
سرد متروی تهران - پرند 

آغاز مطالعات 
پروژه اتصال 
شبکه متروی 
تهران)خطوط 

یک و 6( به قطار 
سریع السیر 

تهران - مشهد 
و قطار حومه ای 
تهران- گرمسار

بهره برداری از پایانه اکباتان 
)بزرگ ترین پایانه زیرزمینی 
قطارهای شهری در کشور(

تست گرم نهایی 
قطعه میانی خط6 
مترو 

آغاز عملیات اجرایی پروژه توسعه 
شرقی خط4

افتتاح ایستگاه 
علامه جعفری و 
14۰۰متر مسیر 

تونلی خط4 
)نخستین ایستگاه 
پروژه توسعه غربی 

خط4(

توسعه متروی تهران 

در 20 ماه اخیر
10 ایستگاه جدید 

1 پایانه مترو 
12 ورودی جدید 

برنامه ها و افتتاحیه های پیش رو تا پایان سال 1402
  پایــان تســت های فنــی قطــار ملــی متــرو و 
شــروع قرارداد تولید انبوه آن )8+1۰5واگن( و 
ورود نخستین رام از قطار ملی به شبکه مترو 

  افتتاح فاز نخست پایانه دولت آباد 
  بهره برداری از پست برق جنوبی خط6

  افتتاح 1۲ورودی جدید در خط6
  بهره بــرداری از 5.5کیلومتــر مســیر تونلی 
از ایستگاه شهید ســتاری تا ایستگاه شهدای 

کن در خط6
  افتتــاح ۳ایســتگاه شــهر زیبــا، شــهران، 
و شــهدای کــن در خــط6 )در نیمــه نخســت 

سال14۰۲(
  افتتــاح 7ایســتگاه آیــت الله کاشــانی، 
شــهدای  خراســان،  میــدان  کوهســار، 

هفده شــهریور، ســرباز، بهــار شــیراز و شــهید 
نجات اللهی در خط6 )در نیمه دوم سال14۰۲( 
  افتتاح متروی تهران-پرند در هفته دولت 

  افتتــاح ایســتگاه های میــدان کتــاب و 
ورزشگاه تختی در خط7

  آغــاز عملیــات حفــاری خــط1۰ متــرو در 
تیر ماه14۰۲

  آغاز عملیات اجرایی توسعه شرقی خط4
  تامین و پرداخــت 15درصد پیش پرداخت 
بــرای بــه جریــان افتــادن قــرارداد 6۳۰واگــن 

چینی
  انعقاد قــرارداد برای شــروع پــروژه احداث 

خط11 مترو 
  بهره برداری از ۹ورودی جدید در خط7

شهردار تهران گفت: تونل 
شهید متوسلیان به عنوان 
بزرگ ترین تونل شهری غرب 
آسیا که انتهای اتوبان شهید 
صیاد شیرازی را به بزرگراه 

آزادگان وصل می کند، در نوع خود بی نظیر است.
به گزارش همشــهری، علیرضا زاکانی، شهردار 
تهران در چهاردهمین کنفرانس تونل ایران گفت: 
هدف گذاری مجموعه مدیریت شهری تهران این 
است تا سال 1۴10 مقدار ۷0درصد رفت وآمدهای 
درون شهری به وسیله ناوگان حمل ونقل عمومی 
صورت پذیرد. برای گسترش این ناوگان از اقتضائات 
شهری تهران و تجربیات گذشته بهره می بریم و 

تعداد تونل های تهران به 8عدد خواهد رسید.
بخشی از ارقامی که شــهردار بیان کرده، به این 

شرح است:
  ۶ تونل شهری به طول 22.5 کیلومتر در تهران 

داریم.
  2تونل در آینده مطابق برنامه ریزی های صورت 

گرفته به بهره برداری می رسد.
  ۹.8کیلومتر طول تونل شهید متوسلیان 

  1۶.5کیلومتر کل آزادراه شهید شوشتری است 
که در حال ساخت است.

  ۹.5کیلومتر فاز نخست پروژه شهید شوشتری 
است که تا پایان امســال افتتاح خواهد شد و فاز 
دوم آن که شــامل تونل متصل کننــده بزرگراه 
شهیدیاســینی به بزرگراه شهید نجفی رستگار 

است، سال آینده به بهره برداری می رسد.
  5.5درصد از حجم بار ترافیکی شــرق تهران با 

پروژه شهید شوشتری کاهش پیدا می کند.

احداث بزرگ ترین تونل شهری غرب آسیا

مهدی اسماعیل پورگزارش
روزنامه نگار

سیدمحمد فخاردرشهر
روزنامه نگار

اقدامات شهرداری تهران در مبارزه 
با فساد

مالک شــریعتی، نماینده مردم تهران در 
مجلــس: تحقق انضبــاط مالــی و رویکرد 
مبارزه با فســاد از یک سو و از سوی دیگر 
اقدامات انجام شــده در حوزه فرهنگی و 
اجتماعــی در این دوره مدیریت شــهری، 
مطلوب ارزیابی می شود. کمک ۳جانبه 
مجلس، دولــت و شــهرداری ها می تواند 
مشــکلات مــردم در کلانشــهرها به ویــژه 

تهران را کم کند. 

رفع خطر برق گرفتگی از آبنماها
زهرا شمس احسان، رئیس کمیته اجتماعی: 
با توجه به فصل تابستان و استفاده خانواده از 
فضاهای سبز شهری، ضرورت دارد شهرداری 
نســبت بــه تجهیــز آبنماهــای پایتخــت بــه 
سیستم چاه ارِت و محافظ جان و همچنین 
لایروبی آبنماهــا، اقدام کنــد. حفر چــاه ارِت 
غالباً در راستای اجرای سیستم اتصال زمین 
جهت جلوگیری از برق گرفتگی و تخلیه فوری 
جریان الکتریکی در بوستان ها و میدانگاه ها 

صورت می گیرد. 

طرح ژینایی دره فرحزاد
زهیر ابراهیم زاده، رئیس اداره اجتماعی شــهرداری منطقه 2: ۳5ســال است که 
دره فرحزاد با وجود معتادان به فضایی ناامن تبدیل و پاتوقی برای توزیع و مصرف 
مواد  مخدر شده بود. با کمک پلیس و شــهرداری طی یک سال اخیر ۴پاتوق مهم 
محل جمع آوری شده و شهرداری نیز به پاکسازی محیطی اقدام کرده که به فضای 
تفرجگاهی تبدیل شود. طی این مدت همچنین ۳۳50متر راهکشی صورت گرفته و 
۳5برج نوری در ضلع شمالی زده شده است. 5کانکس نیز برای حضور پلیس شکل 
گرفته که در فضا حضور داشته باشند. پس از آن برای اجرای طرح اقدام صورت گرفته 
است. طرح دره فرحزاد قرار است با مدل »ژینایی« صورت گیرد. یعنی ساخت وساز 
فیزیکی ایجاد نشود و صرفا از امکانات طبیعی بهره گیری شود. حتی برای زیباسازی 
نیز از درختان و سنگ های محیط استفاده می شود. برای فضای رودخانه نیز ۴متر 

حریم تعریف شده تا خطری درصورت وجود سیل ایجاد نشود.
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